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ПОЗДРАВНА РИЈЕЧ

Предсједник Друштва за науку и умјетност Црне Горе, проф. др 
Бранко Павићевић, одредио ми је частан и пријатан задатак да у име 
Друштва и његово лично име поздравим овај скуп елитних ономасти- 
чара и да, уз успјешан рад, зажелим свим учесницима угодан боравак 
у овој средини.

Била је заиста сретна замисао да се баш овдје, на Црногорском при- 
морју, одржи овакав скуп уз учешће научника из читаве Југославије.

Већ давно се осјетила потреба за организованим радом на ономас- 
тици у Црној Гори. У ту сврху је 1963. године, на иницијативу Друштва 
за српскохрватски језик и књижевност Црне Горе, формиран Одбор за 
ономастику са задатком организованог прикупљања ономастичке грађе 
на овом терену.

Одбор, иако малобројан, од свега пет чланова, био је почео успје- 
шно дјеловати по специјалним упутствима за прикупљање ономастичке 
грађе, које је израдио Међуакадемијски одбор, али су ограничена мате- 
ријална средства, као и смрт једног истакнутог члана Одбора (др Луке 
Вујовића) неповољно утицали на ефикасност рада.

Одржавање овог скупа у Црној Гори свакако ће дати јаког под- 
стрека активирању научних радника који овдје живе, а који су већ дока- 
зали своју способност за рад на ономастици.

Увјерен сам да ће послије овог скупа Друштво за науку и умјетност 
Црне Горе настојати, а и успјети, да планира и организује рад на оно- 
мастичким истраживањима, а да је он пријеко потребан, доказује мно- 
штво досад научно необрађених антропонима и топонима у Црној Гори.

Треба нарочито нагласити и чињеницу да је нужно подвргнути 
ревизији нека досад дата ономастичка тумачења у чију исправност се 
оправдано може сумњати.

Иако се ономастиком бавим сасвим узгредно, ипак сам стекао увје- 
рење о промашеним тумачењима неких имена и назива у Црној Гори, 
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и то тумачењима која су дали истакнути научници. То је, нпр., случај 
са топонимима Грбаљ и Trajectus, који су нам одавде, из Тивта, на досег 
погледа, или са антропонимом Влаштак, а Влаштаци су у Боки нај- 
бројнији били на територији Тивта и оближњих Богдашића, Кавча и 
Луштице.

Дакле, како ревизија многих већ научно третираних антропонима 
и топонима у Црној Гори, тако и испитивање још необрађених, изискују 
велике напоре већег броја научних радника, који he, не стихијски, већ 
добро организовани, и распоређени по појединим крајевима, вршити 
ономастичка истраживања на терену читаве Црне Горе.

Надамо се да ће ономастичари Црне Горе наићи у свакој прилици 
на подршку и помоћ многих учесника овог скупа, као и институција 
у којима они раде, па с том надом и завршавам ову поздравну ријеч, 
увјерен да ће тродневни рад који предстоји бити веома успјешан.




